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HLAVNÍ MĚSTO PRAHA 
Zastupitelstvo hlavního města Prahy  

    
Výbor pro zdravotnictví a prevenci 
civilizačních chorob ZHMP 

 

ZÁPIS z 3. jednání 
Výboru pro zdravotnictví a prevenci civilizačních chorob ZHMP konaného dne 22. 5. 2023 v 16:35 hod. 

Jednací místnost, Městská poliklinika Praha, Spálená 78/12, 110 00 Praha 1 - Nové Město 
     

 
Přítomni: prof. MUDr. Zdeněk Seidl, CSc., Mgr. Pavel Čižinský, Mgr. Zuzana  Freitas Lopesová, Ing. Jan Kavalírek, 

Mgr. Marcela Kravciv Janečková, Ing. Miloš Růžička, Mgr. Lenka Vedralová, prof. MUDr. Sergej Zacharov, 
Ph.D. , Ing. Květuše Čelikovská  

Omluveni: Mgr. Eva Horáková, MUDr. Tom Philipp, Ph.D., MBA, MUDr. Libor Zámečník, Ph.D., FEBU, FECSM, Ing. 
Alena Havelková  

Nepřítomni:   
Hosté: Bc. Michaela Kadlečková, DiS., specialistka zdravotních služeb ZDR MHMP, Valerie Talacková, 

zastupitelka MČ Praha 1, MUDr. David Doležil, Ph.D., MBA, ředitel Městské polikliniky Praha, Marcela 
Doudová, MBA, náměstkyně pro styk s pojišťovnami a řízení kvality, Městská poliklinika Praha, Mgr. 
Kateřina Látalová, MBA, náměstkyně pro ošetřovatelskou péči, Městská poliklinika Praha, MUDr. Mária 
Jiravová, náměstkyně pro léčebnou péči, Městská poliklinika Praha, Danuše Fenešová, náměstkyně pro 
ekonomiku, Městská poliklinika Praha, Petr Křivánek, technický náměstek, Městská poliklinika Praha   

Jednání řídil: prof. MUDr. Zdeněk Seidl, CSc., předseda Výboru pro zdravotnictví a prevenci civilizačních chorob ZHMP   
   

 

Text zahájení: 

Jednání Výboru pro zdravotnictví a prevenci civilizačních chorob ZHMP zahájil předseda prof. MUDr. Zdeněk Seidl, CSc. v 
16:35 hod. 

Z jednání se omluvili: Mgr. Eva Horáková, MUDr. Tom Philipp, Ph.D., MBA, MUDr. Libor Zámečník, Ph.D., FEBU, FECSM. 
Přítomno 6 členů, výbor je usnášeníschopný. 

V 16:38 se dostavila Mgr. Zuzana Freitas Lopesová, přítomno 7 členů, výbor je usnášeníschopný.  

V 16:40 se dostavil Ing. Miloš Růžička, přítomno 8 členů, výbor je usnášeníschopný. 

Schválený program: 
 

Bod Věc 

1. Zahájení 

2. Schválení programu a volba ověřovatele zápisu 

3. Schválení zápisu ze dne 24.4.2023 

4. Souhrnné informace o činnosti lékařské pohotovostní služby na území hl. m. Prahy 

5. Projednání tisku Z-11169 k návrhu na poskytnutí dotací v Programu podpory v oblasti zdravotnictví pro rok 
2023 a návrhu na úpravu rozpočtu vlastního hlavního města Prahy na rok 2023 

6. Projednání tisku Z-11360 k návrhu na poskytnutí neinvestiční dotace městské části Praha 1 z rozpočtu vlastního 
hlavního města Prahy a úpravu rozpočtu vlastního hl. m. Prahy v roce 2023 

7. Městská poliklinika Praha - informace vedení o příspěvkové organizaci Městská poliklinika Praha včetně chodu 
zubní LPS 

8. Různé - projednání podnětů ohledně prevence civilizačních chorob 
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K jednotlivým bodům programu: 

1. Zahájení 

Předseda Výboru pro zdravotnictví a prevenci civilizačních chorob ZHMP, prof. MUDr. Zdeněk Seidl, CSc. přivítal 
všechny přítomné a poděkoval vedení Městské polikliniky Praha za možnost uskutečnit dnešní výbor v prostorách 
polikliniky. Zároveň představil Ing. Květuši Čelikovskou, pověřenou zastupováním ředitelky odboru ZDR Ing. Aleny 
Havelkové, která se zúčastní dnešního jednání. Dále bylo sděleno, že bude pořízen zvukový záznam z jednání pro 
potřeby zápisu.  

2. Schválení programu a volba ověřovatele zápisu 

Předkladatel: předseda Výboru pro zdravotnictví a prevenci civilizačních chorob ZHMP 
Předseda Výboru pro zdravotnictví a prevenci civilizačních chorob ZHMP, prof. MUDr. Zdeněk Seidl, CSc. představil 
přítomným program a vyzval přítomné členy výboru k hlasování o programu jednání. 
Dále předseda výboru oslovil přítomné členy o navržení ověřovatele zápisu z jednání dne 22.5.2023. 

Usnesení č. U-VZPC-0009 

Výbor pro zdravotnictví a prevenci civilizačních chorob ZHMP 

I .   s c h v a l u j e  
1.  program jednání Výboru pro zdravotnictví a prevenci civilizačních chorob ZHMP dne 22.5.2023 v 

předloženém znění 
2.  ověřovatelem zápisu z jednání Výboru pro zdravotnictví a prevenci civilizačních chorob ZHMP dne 

22.5.2023 členku výboru Mgr. Lenku Vedralovou 

pro: 8, proti: 0, zdržel se: 0, mimo místnost: 0 

3. Schválení zápisu ze dne 24.4.2023 

Předkladatel: předseda Výboru pro zdravotnictví a prevenci civilizačních chorob ZHMP 
K zápisu z 2. jednání Výboru pro zdravotnictví a prevenci civilizačních chorob ZHMP ze dne 24.4.2023 nebylo 
připomínek. 

Usnesení č. U-VZPC-0010 

Výbor pro zdravotnictví a prevenci civilizačních chorob ZHMP 

I .   s c h v a l u j e  
zápis z 2. jednání Výboru pro zdravotnictví a prevenci civilizačních chorob ZHMP konaného dne 24.4.2023 

pro: 7, proti: 0, zdržel se: 1, mimo místnost: 0 

4. Souhrnné informace o činnosti lékařské pohotovostní služby na území hl. m. Prahy 

Předkladatel: předseda Výboru pro zdravotnictví a prevenci civilizačních chorob ZHMP 
V úvodu vyzval předseda výboru prof. MUDr. Zdeněk Seidl, CSc. k seznámení s průběhem LPS Ing. Květuši 
Čelikovskou, která v současné době zastupuje ředitelku odboru zdravotnictví Ing. Alenu Havelkovou. Zároveň 
představila specialistku zdravotních služeb, Bc. Michaelu Kadlečkovou, DiS., která má na starosti LPS.  
Každý rok je zpracován informační materiál k LPS do RHMP za předešlý rok. LPS zajišťuje 8 poskytovatelů, ne každý 
poskytovatel zajišťuje všechny služby. Ohledně zubní LPS nastal na podzim 2022 velký problém s pokrytím služeb, 
jelikož Fakultní nemocnice Motol ukončila činnost dětské LPS. Po spolupráci s oblastními lékařskými komorami se 
podařilo z části zajistit personál. Bc. Kadlečková, DiS. písemně obeslala všechny poskytovatele cca 1200 
poskytovatelů, z toho odpovědělo zhruba 160 a z toho má zájem sloužit cca 20 poskytovatelů. Probíhají pravidelné 
schůzky s Pragomedikou, která zajišťuje tuto službu pro Fakultní Thomayerovu nemocnici a zároveň probíhají 
schůzky s Městskou poliklinikou Praha. Dále se jedná s vedením FN v Motole o případném poskytnutí prostor, 
případně by zajistili provoz sami, ale musí mít k tomu zajištěny lékaře ze strany MHMP. V roce 2008 bylo vynaloženo 
cca 20 mil. Kč na tuto službu, aktuálně narostlo přes 100% (přes 42 mil. Kč na 8 poskytovatelů). 

Usnesení č. U-VZPC-0013 
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Výbor pro zdravotnictví a prevenci civilizačních chorob ZHMP 

I .   b e r e  n a  v ě d o m í  
souhrnnou informaci o LPS v roce 2022 na území hl. m. Prahy 

pro: 8, proti: 0, zdržel se: 0, mimo místnost: 0 

5. Projednání tisku Z-11169 k návrhu na poskytnutí dotací v Programu podpory v oblasti zdravotnictví pro rok 2023 a 
návrhu na úpravu rozpočtu vlastního hlavního města Prahy na rok 2023 

Předkladatel: předseda Výboru pro zdravotnictví a prevenci civilizačních chorob ZHMP 
Předseda výboru prof. MUDr. Zdeněk Seidl, CSc. předal slovo Ing. Čelikovské, která představila tisk Z-11169, který 
bude předložen Zastupitelstvu hl. m. Prahy. V tomto roce odbor zdravotnictví MHMP obdržel 215 žádostí na 
celkovou částkou 106 mil. Kč. Tyto grantové žádosti byly nejprve po formální stránce posouzeny pracovníky odboru 
ZDR, poté byly po odborné stránce posouzeny odborníky. Grantové komisi bylo doporučeno k projednání 175 
projektů, z toho 40 projektů navrženo jako nevyhovující. Do RHMP byly předloženy projekty v celkové částce 9 287 
000 Kč, do ZHMP budou předloženy projekty v celkové částce 63 213 000 Kč.  
 
Proběhla diskuse k odborníkům, grantové komisi. 

Usnesení č. U-VZPC-0011 

Výbor pro zdravotnictví a prevenci civilizačních chorob ZHMP 

I .   d o p o r u č u j e  
materiál ve znění tisku Z-11169 Zastupitelstvu hl. m. Prahy ke schválení 

pro: 8, proti: 0, zdržel se: 0, mimo místnost: 0 

6. Projednání tisku Z-11360 k návrhu na poskytnutí neinvestiční dotace městské části Praha 1 z rozpočtu vlastního 
hlavního města Prahy a úpravu rozpočtu vlastního hl. m. Prahy v roce 2023 

Předkladatel: předseda Výboru pro zdravotnictví a prevenci civilizačních chorob ZHMP 
Předseda výboru prof. MUDr. Zdeněk Seidl, CSc. předal slovo Ing. Čelikovské, která představila tisk Z-11360 k návrhu 
na poskytnutí neinvestiční dotace pro NNF v částce 15mil. Kč, která byla schválena Radou hl. m. Prahy v minulém 
týdnu. V pátek 19.5.2023 zaslal člen výboru Ing. Miloš Růžička dotazy pro doplnění, které byly předány vedení NNF. 
Ing. Čelikovská předala všem členů výboru písemné vyjádření vedení NNF k dotazům Ing. Růžičky.  
 
Proběhla diskuse k písemnému vyjádření NNF, ze které vyvstaly dotazy směrem k NNF. Předseda výboru prof. MUDr. 
Zdeněk Seidl, CSc. navrhuje dotázat se vedení NNF, jak by vypadala finanční rozvaha nemocnice po akreditaci 
(ziskovost, ztrátovost). Ze strany dalších členů výborů zazněl souhlas s potřebou zjistit více informací ohledně 
podrobného financování celé NNF i do budoucna. Na dotaz Ing. Čelikovské bylo sděleno, že tyto podrobné informace 
o financování nebyly od vedení NNF prezentovány během jednání výboru dne 24.4.2023, které se konalo v 
prostorách NNF. Předseda výboru navrhl případně přizvat vedení NNF na další jednání výboru dne 19.6.2023. 
 
Předseda a členové Výboru pro zdravotnictví a prevenci civilizačních chorob ZHMP doporučili přijmout toto 
usnesení: 
 
Výbor pro zdravotnictví a prevenci civilizačních chorob ZHMP    
I.  doporučuje 
1.  přerušení projednání tisku Z-11360 
2.  Zastupitelstvu hl. m. Prahy odložení projednání tisku Z-11360 na příští termín konání ZHMP 
 
II.  ukládá 
1.  předsedovi Výboru pro zdravotnictví a prevenci civilizačních chorob ZHMP vyžádat ekonomické podklady k 
žádosti o poskytnutí neinvestiční dotace městské části Praha 1 
Termín: 2.6.2023 

 

pro: 7, proti: 0, zdržel se: 1, mimo místnost: 0 

7. Městská poliklinika Praha - informace vedení o příspěvkové organizaci Městská poliklinika Praha včetně chodu 
zubní LPS 
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Předkladatel: předseda Výboru pro zdravotnictví a prevenci civilizačních chorob ZHMP 
Předseda výboru prof. MUDr. Zdeněk Seidl, CSc. požádal ředitele Městské polikliniky Praha, MUDr. Davida Doležila, 
Ph.D., MBA o prezentaci MPP. Ředitel MUDr. David Doležil, Ph.D., MBA v úvodu uvítal všechny přítomné a představil 
vedení nemocnice - Marcelu Doudovou, MBA, náměstkyni pro styk s pojišťovnami a řízením kvality, Mgr. Kateřinu 
Látalovou, MBA, náměstkyni pro ošetřovatelskou péči, MUDr. Márii Jiravovou, náměstkyni pro léčebnou péči, Danuši 
Fenešovou, náměstkyni pro ekonomiku a Petra Křivánka, technického náměstka.  
 
Ředitel MUDr. Doležil prezentoval chod a činnosti Městské polikliniky Praha, jednotlivá oddělení polikliniky - jako 
např. oddělení chirurgie, gynekologie, endokrinologie, interny, kožní, neurologie a headache centra, oční, 
rehabilitace, ORL a foniatrie, plicní, praktických lékařů, psychiatrie, psychologie, sonografie, zubní atd. Ze speciálních 
služeb se jedná o zubní laboratoř, zubní pohotovost a protialkoholní záchytnou stanici, která je detašovaným 
pracovištěm v areálu Fakultní nemocnice Bulovka a je ze strany MPP provozována od roku 2013. Celkový počet 
klientů přijatých k pobytu je každý rok zhruba stejný v rozmezí 6200 - 6500, z toho velká řada klientů přichází 
opakovaně (např. bezdomovci v zimním období). 
Očkovací akce (očkování proti chřipce a hepatitidě) jsou pro zaměstnance MHMP a organizace jako např. Městskou 
policii. MPP má své lékaře v přezkumné komisi Krajského vojenského velitelství Praha a během začátku války na 
Ukrajině zajišťovali zdravotní služby pro Ukrajince. Část budovy je v pronájmu - jedná se např. o ordinace 
gynekologie, ortopedie, kožní estetické dermatologie a dvě odběrové místnosti.  
 
Dále ředitel polikliniky MUDr. Doležil hovořil o průběhu situace spojené s pandemií COVID od roku 2020, distribucí 
OOP, zřízení mobilních očkovacích týmů do sociálních zařízení (cca 9000 dávek očkovacích vakcín), Drive-in 
odběrového místa na Výstavišti v Holešovicích, počtu vakcinací v domovech seniorů apod. Očkovací centrum bylo 
provozováno až do podzimu 2022, v současné době "zamrazené", v případě potřeby je možné očkovací centrum 
rychle aktivovat. 
 
K zubní pohotovosti upozornil na každoroční navýšení počtu ošetřených pacientů, v roce 2022 přes 22 000 ošetření, 
Na podzim 2022 došlo ke změně organizace práce, ordinační době a nasmlouvání zubních lékařů a zdravotní sestry 
se zkušenostmi s nezl. dětmi. Dle poskytnutých tabulek a grafů je zřejmý každoroční nárůst ošetřených pacientů s 
tím, že z celkové počtu pacientů se jedná pouze o 50% Pražanů a 50% se nejedná o pacienty trvale hlášené v Praze. 
Byly uzpůsobeny podmínky pro nezl. děti, aby nedocházelo ke kontaktu s ostatními pacienty, např. při příjezdu 
většího počtu vězňů za doprovodu vězeňské služby ze Středočeského kraje.  
 
Dále blíže hovořil k poskytování úzce specializované péče, např. ordinace plicní, která zajišťuje dohled nad 
tuberkolózou pro Prahu 1, Prahu 2 a Prahu 7 dle rozdělení v rámci hygienické služby. Dále MPP zajišťuje pracovně 
lékařskou službu, zejména u nástupů nových zaměstnanců MHMP. Na vysoké úrovni funguje Headache centrum, 
které se zabývá léčbou migrény a specializovanou biologickou léčbou. 
 
Následně byly zodpovězeny dotazy přítomných. K dotazu Mgr. Lopesové bylo sděleno, že MPP  
Předseda výboru prof. MUDr. Zděnek Seidl, CSc. ocenil zajištění LPS. Dále se dotázal na způsob vydávání protilátek 
proti migréně a případné komplikace. MUDr. Doležil sdělil, že se jedná o 4 dávky, z nichž tři jsou podkožně 
aplikovány a jedna v krátké 30 minutové infuzi. Aktuální cena na měsís a dávku činí zhruba 8 500 Kč. Jedná se o 
centrovou léčbu, která je hrazená zdravotní pojišťovnou (přidělený budget na biologickou léčbu), 
K dotazu Mgr. Čižinského ředitel MUDr. Doležil uvedl, že nejsou známy konkrétní počty pacientů s trvalým bydlištěm 
v nejbližším okolí Městské polikliniky Praha. Náměstkyně Fenešová k dotazu Mgr. Čižinského sdělila, že provozní 
dotace od MHMP činí něco přes 100 mil. Kč. K tomu MUDr. Doležil doplnil, že 50% dotace směřuje na protialkoholní 
záchytnou stanici.  
K dotazu Mgr. Lopesové ředitel MUDr. Doležil upřesnil tabulku s počtem pacientů z roku 2021.  
 
Závěrem prezentace byla pro zájemce uskutečněna exkurze zařízením polikliniky. 

 

8. Různé - projednání podnětů ohledně prevence civilizačních chorob 

Předkladatel: předseda Výboru pro zdravotnictví a prevenci civilizačních chorob ZHMP 
Předseda Výboru pro zdravotnictví a prevenci civilizačních chorob ZHMP, prof. MUDr. Zdeněk Seidl, CSc. sdělil, že na 
příštím jednání výboru dne 19.6.2023 budou projednány podněty ohledně prevence civiliizačních chorob. Dále 
předseda výboru doplnil, že další jednání výboru se uskuteční v jednací místnosti na Mariánském náměstí. 
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Předseda Výboru pro zdravotnictví a prevenci civilizačních chorob ZHMP prof. MUDr. Zdeněk Seidl, CSc. ukončil jednání v 
18:40 hod. 

 

 

 

 

 

 

 

 
 
Ověřil: Mgr. Lenka Vedralová, členka Výboru pro zdravotnictví a prevenci civilizačních chorob ZHMP  
Zapsal: Martina Malá, DiS., MHMP - ZDR MHMP   

 
 
 
 
 
 
  
  
 


